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1. Valg af dirigent.
Bjarne Meldgaard blev valgt til dirigent og takkede for valget.

2. Formandens beretning.
Jeg vil kort referere de 14 møder i det forgangne år, i henholdsvis billedgruppen, kameragruppen og 
i Middelfart. Jeg siger tak for alle indlæggene, både foredrag og artikler. Ingen nævnt, ingen 
glemt. Jeg gør opmærksom på, at der i kameragruppen ikke udelukkende tales om isenkram,
men at der også kommer berømte fotografer på tapetet, eksempelvis August Kotzsch, 
Walter Hahn, Edvard Munch, August Strindberg og andre. 
Fra redaktionsgruppen kan berettes, at samarbejdet mellem Niels-Ove, der har det 
redaktionelle ansvar, Ann Vibeke og mig fungerer godt. Ann Vibeke er langt fremme med 
planlægningen frem til første halvår 2024. Dette er ikke muligt med kameragruppen. 
Desværre er der yderst sjældent en reaktion på de gentagne opfordringer til artikler og 
foredrag. Vi mangler lidt alsidighed hvad de berømte mærker angår. For eksempel er der 
aldrig nogen, der har haft lyst til at skrive om Canon, Minolta eller Pentax. Jeg selv mangler 
både den nødvendige viden og materiale.
Vedr. anvisningssalgets fremtid.  Det var ret elendigt ved sidste julemøde. Derfor er der 
indført limit denne gang. Så har sælgeren mulighed til at sige stop. Det forestående 
anvisningssalg giver måske et fingerpeg for fremtiden.
Orientering om selskabets fremtid: 
Det ser bedrøveligt ud. Vi bliver alle ældre. Medlemmer falder bort. Jeg savner mange 
kendte ansigter i kameragruppen. Andre melder sig ud. Jeg henviser til bestyrelsens 
orientering i Objektiv nr, 168 side 35. Jesper vil komme nærmere ind på det ved 
fremlæggelse af regnskabet. Foranlediget af denne orientering har vort medlem Jan Fleinert 
gjort sig nogle tanker og sendt os en udførlig redegørelse. Vi har delt en kopi ud til jer alle og
tager det op under Eventuelt.

3. Det reviderede regnskab fremlægges 
Vores kasserer Jesper Bruus Pedersen fremlagde det reviderede regnskab som blev 
godkendt. 

Kassereren viste så med en række Powerpoint slides, hvordan medlemsudviklingen har 
været siden 1993 og hvordan han forventede den fremtidige medlemsudvikling.

Enkelt sagt, så blev der i april 2013 udsendt 277 Objektiv til medlemmerne og her 10 år senere blev 
der udsendt 176 Objektiv. Altså et fald i medlemstallet på 101 eller mere end 1/3 på 10 år. 

Drøftelsen af kassererens oplæg var henlagt til punkt 8 ”Eventuelt”.

4. Indkomne forslag.
Der var ingen indkomne forslag.

5. Valg til bestyrelse.
Ann Vibeke Knudsen og Klaus-Eckard Riess blev begge genvalgt.
Efter generalforsamlingen konstituerede bestyrelsen sig uændret.



6. Valg af to revisorer.
Willy Thomsen og Lars Schönberg-Hemme blev begge genvalgt.

7. Fastlæggelse af kontingent.
Bestyrelsen foreslog uændret kontingent og det blev i første omgang vedtaget. Men efter 
drøftelserne af selskabets fremtid under Eventuelt genoptog generalforsamlingen dette 
punkt og vedtog en kontingentstigning fra 2024 på 200 kr., således at kontingentet fremover
er på 600 kr. årligt for medlemmer i Danmark.

8. Eventuelt.
Der udspandt sig en god diskussion om selskabets fremtid med mange indlæg, bl.a. på baggrund af 
et skriftligt oplæg af Jan Fleinert .

De fleste af de synspunkter, der kom frem under drøftelserne, omhandlede forslag til forbedring af 
selskabets økonomiske situation. Blandt forslagene var der:

- forslag om betaling for mødedeltagelse, f.eks. 40 kr. pr. møde.
- betaling for at have en ”stand” ved møderne.
- forslag om en opdeling af medlemmerne i aktive/passive, hvor aktive så skulle betale f.eks. 1000 kr.
årligt.

Ingen af forslagene fik større tilslutning.

Færre forslag omhandlede hvordan faldet i medlemstallet kunne mindskes, men der var ønske om 
en ny eller opdateret brochure, der kunne bruges ved medlemshvervning. Og der var en enkelt 
deltager, der syntes DFS ikke er synligt nok.

Der var blandt deltagerne på mødet stor tilslutning til at søge at udskyde selskabets forventelige 
ophør så længe som muligt, idet 19 stemte for dette og kun 9 stemte for at selskabet skulle lukke og 
slukke i 2025. 

Bestyrelsen havde under punkt 7. ”Fastsættelse af kontingent” foreslået uændret kontingent, men 
på baggrund af diskussionen under punkt 8. ”Eventuelt” blev det besluttet at genoptage punkt 7, 
hvorefter det blev besluttet med næsten enstemmighed (2 undlod at stemme) om fra 2024 at sætte 
kontingentet op fra 400 kr. årligt til 600 kr. årligt.

Heraf følger, at medlemmer i udlandet fremover skal betale 700 kr. årligt. Og at nyt medlemskab 
efter 1. oktober betaler 200 kr. for resten af året.

Bestyrelsen: 

Klaus-Eckard Riess Jesper Bruus Pedersen Leif Johansen

Ann Vibeke Knudsen Jakob Nielsen Niels-Ove Rolighed


